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But the Pharisees went out and conspired 
against Jesus, how to destroy him. When 
Jesus became aware of this, he departed.  
Many crowds followed him, and he cured 
all of them, and he ordered them not to 
make him known. This was to fulfil what 
had been spoken through the prophet                  
Isaiah: “Here is my servant, whom I have 
chosen, my beloved, with whom my soul is 
well pleased. I will put my Spirit upon him,  
and he will proclaim justice to the Gentiles.  
He will not wrangle or cry aloud, nor will 
anyone hear his voice in the streets. He will 
not break a bruised reed or quench a 
smouldering wick until he brings justice to 
victory.  And in his name the Gentiles will 
hope.”  

Mt 12:14-21 

Prayer of the week 

SUNDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
OLOL Co Cathedral - Harris Park 8am (Arabic), 9:30am (English Family), 11am (Ar/Eng), 5pm (Ar/Eng), 7pm (English Youth)  

Mass Centres - St Patrick’s, Guildford 6pm  (Ar/Eng) 
 

    WEEKDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
Mon, Tues, Thurs, Fri 7am, 8.45am & 6pm. Wed 7am, 8.45am & 5:30pm; 7pm (English Youth) Sat 7:30am & 6pm (Ar/Eng) 

 

CONFESSIONS  
Before and during Saturday 6pm and Sunday Masses or by appointment on weekdays  

 

WEEKDAY DEVOTIONS  
Rosary: Mon & Tues 8pm, Wed 6:30pm, Thurs 7:30pm Sun 6:30pm  Divine Mercy followed by Rosary Fri 7:30pm  
Adoration Hour: Thursdays 8pm – 9pm     42 Hour Adoration: Every first Friday of the month from 9:30am - Sat 7:30am 

There is therefore now no condemnation for 
those who are in Christ Jesus. For the law of 
the Spirit of life in Christ Jesus has set you 
free from the law of sin and of death. For 
God has done what the law, weakened by 
the flesh, could not do: by sending his own 
Son in the likeness of sinful flesh, and to deal 
with sin, he condemned sin in the flesh, so 
that the just requirement of the law might 
be fulfilled in us, who walk not according to 
the flesh but according to the Spirit. For 
those who live according to the flesh set 
their minds on the things of the flesh, but 
those who live according to the Spirit set 
their minds on the things of the Spirit. To set 
the mind on the flesh is death, but to set the 
mind on the Spirit is life and peace.  
 

For this reason the mind that is set on the 
flesh is hostile to God; it does not submit to 
God’s law — indeed it cannot, and those 
who are in the flesh cannot please God. But 
you are not in the flesh; you are in the Spirit, 
since the Spirit of God dwells in you. Anyone 
who does not have the Spirit of Christ does 
not belong to him. But if Christ is in you, 
though the body is dead because of sin, the 
Spirit is life because of righteousness. If the 
Spirit of him who raised Jesus from the dead 
dwells in you, he who raised Christ from the 
dead will give life to your mortal bodies also 
through his Spirit that dwells in you.  

Rom 8:1-11 

The Gospel 
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The Three massabki Brothers 

eighth Sunday of Pentecost 

Next Sunday’s Readings 
 

9th Sunday of Pentecost 

Feast of St. Charbel 
Rom 8: 28-39 
Mt 13: 36-43 

 

Most Sacred Heart of Jesus, 

fountain of Grace and Mercy; 

look with compassion upon our  
sinful world, 

and change all hearts of stone.  

Guard your flock from the attacks of the 

enemy, Good Shepherd of our 

souls.  

Jesus, we trust in You. Amen! 

 

“ It requires 

faith of the 

deepest kind to 

see God                   

present in the   

person of the 

poor”. 

 

The Epistle 

 

Blessed  
Massabki Brothers 

 

O Lord, we ask you, 
through the prayers and 
intercession of your three 

beloved martyrs to 
strengthen us in our daily 

struggles, forgive our 
sins, and grant us your 
grace. Three Massabki 
Martyrs Pray for us!  
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Over the Season of Pentecost 
we have been looking at the 
theme of discipleship and       
mission. Today’s Gospel             
passage adds detail. Everyone 
can work and each of us can 
do something. However in            
being called to ministry it asks 
for a particular constitution of 
mind and spirit. 
 

God wants us to be receptive to the Spirit that will 
guide and transform us. Such disciples will then          
pursue justice for those sidelined. Our hearts                    
become set upon pursuing the rights of those who 
are voiceless and oppressed, or those as described in 
the Gospel passage, who are like a ‘bruised reed’ or 
‘a smouldering wick’v20. The disciple after God’s 
own heart is one that turns their ear to the cry of the 
poor and their eyes are focussed on the needs of 
others. 
 

The disciple is one who will act for the sake of justice 
and equality. This solidarity with the marginalised is 
persistent until they ‘bring justice to victory’v20. And 
how is justice to be achieved? Not through deceitful 
means, for they ‘will not wrangle or cry aloud’v19. 
Justice can only be achieved through truth and            
maintaining human dignity. If one uses undermining 
tactics and political manoeuvring, or deceit and 
scandal, threats or shaming, how then is justice 
served? 
 

So today’s Gospel questions our means to an end. It 
questions what we set our gaze on and what drives 
us. It questions where our heart is and in what           
manner we pursue our quest. And the Gospel                         
answers, only in the Spirit of God and with hearts 
attuned to those around us, can we achieve what is 
most important – compassion, justice and truth. 
Amen                                    Sr Margaret Ghosn MSHF 

A scapular is a garment worn by 
religious over the shoulders 
(scapula), and hanging down in 
front and back, usually to about 
the bottom of the habit. It holds a 
spiritual significance of             
consecration or dedication to 
God. By Analogy to this, there are 
small scapulars that are derived 
from them which represent a  

particular devotion or spirituality, usually associated with 
a particular community. Such a scapular is two pieces of 
cloth (generally about an inch square), connected by 
cords and worn over the head.   
The best known and most highly esteemed scapular, and 
the one most favoured by the Church, and by the Blessed 
Virgin in many of her apparitions, is the Brown Scapular of 
Our Lady of Mt. Carmel. It is adapted from the scapular of 
the Carmelite Order and represents a special                
Consecration to Our Lady under the title of Our Lady of 
Mt. Carmel. Those who wear it practice it a special         
devotion to Mary. In the past this was the Little Office of 
Our Lady, but today this can be commuted by any priest 
to the rosary. In addition, the person has a special          
entrustment of themselves to Mary for their salvation. 
This, in fact, has been promised to those who faithfully 
wear the scapular:  "Those who die wearing this scapular 
shall not suffer eternal fire." This must not be understood 
superstitiously or magically, but in light of Catholic    
teaching that perseverance in faith, hope and love are 
required for salvation. The scapular is a powerful           
reminder of this Christian obligation and of Mary's     
promise to help those consecrated to her obtain the grace 
of final perseverance through Christ our Lord. 
https://www.ewtn.com/expert/answers/brown_scapular.htm 

      Charbel Dib 

Dear Brothers and Sisters, 
It is very easy to become intolerant of the world and its affairs, even indifferent, 
when we are safely hidden inside our own homes and busy with our own lives. 
Today, Jesus shows us that He too was faced with so much negativity and lack of 
compassion, but nothing could take away the love and care that remained in His 
Sacred Heart for all. “A bruised reed he will not break…” – there is so much ten-
derness in that small phrase if we meditate on what it means. In His Love and 
Mercy, Our loving God treats every fragile, broken heart with gentleness and for-
giveness. He does not want to bring more sadness and grief upon anyone, especially upon those who already 
suffer from lack of faith and hope. He is the hope of all the hopeless, the strength of all the weak, and courage of 
all who fear. We must continue to trust and to hope in Him, but we must also act on that faith that we hold, and 
continue to share it with others. Prayer is our weapon, and our protection, but as Catholics we must also speak 
out against evil and oppression. The nations that put their hope in Jesus will not be disappointed, and hope itself 
will give us the courage to stand up and defend our faith and our Church. And this Sunday, as we celebrate the 
Feast of the Massabki Brothers (Maronite Martyrs), we look to them as examples of defenders of the faith. 
With great faith and hope, our family at OLOL Co-Cathedral has been united in our efforts with preparing for the 
many activities being presented this month, including the play “Beauty and the Beast” which the team of young 
Fersen have organised. I hope that we can show our support for them by attending, and inviting family and 
friends also to attend.  
I leave you this week with another extract from Laudato si’… “Saint Francis, faithful to Scripture, invites us to see 
nature as a magnificent book in which God speaks to us and grants us a glimpse of his infinite beauty and good-
ness. ‘Through the greatness and the beauty of creatures one comes to know by analogy their maker’ (Wis 13:5); 
indeed, ‘his eternal power and divinity have been made known through his works since the creation of the 
world’ (Rom 1:20).”  May God bless you and your families in abundance.        Fr Tony Sarkis 

Scaptular of Our Lady of Mt Carmel 

July 16 

Shepherd’s Corner - “A bruised reed he will not break” 

Light from the word   

true disciples 
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Jesus uses the image of the vine and the branches: “Just as a branch cannot bear fruit 
on its own unless it remains on the vine, so neither can you unless you remain in me. I 
am the vine, you are the branches.” (Jn 15, 4-5). With this image He teaches us to     
remain in Him, to be united to Him, even though He cannot be physically present.     
Jesus is the Life, and through Him - like the sap in the tree - passes the same love of 
God to the branches, the Holy Spirit. Thus, we are the branches, and through this     

parable Jesus wants us to understand the importance of remaining united to Him. The branches are not          
self-sufficient, but depend totally on the vine, in which they find the source of their life. It is like that for us 
Christians. Grafted with the Baptism of Christ, we have received from Him freely the gift of new life; and thanks 
to the Church we can remain in vital communion with Christ. We must remain faithful to Baptism and grow in 
friendship with the Lord through prayer, daily prayer, through the listening and docility of His Word- to read the 
Gospel - in the participation of the Sacraments, especially the Eucharist and Reconciliation.  If one is intimately 
united to Jesus, they rejoice in the gifts of the Holy Spirit that - as  St. Paul tells us - are “love, joy, peace,       
magnanimity, goodness, kindness, faithfulness, meekness, dominion of self”   (Gal. 5, 22); and consequently 
does so much good to both neighbour and to society: It is a Christian person. From this attitude, in fact, it is    
recognized if one is a true Christian, as from the fruits the tree is known. The fruits of this profound union with 
Jesus are marvelous: our whole person is transformed by the grace of the  Spirit: courage, intelligence, will, 
affections, even the body, because we are unity of spirit and body. Let us receive a new way of being, the life of 
Christ becomes ours: we can think like Him, act like Him, see the world and things with the eyes of Jesus.      
Consequently, we can love our brothers and sisters, starting from the most poor and suffering, with his heart 
and bring thus in the world fruits of kindness, of charity and of peace. 
Each one of us is a branch of the one vine; and all together we are called to bring fruits of this common           
belonging to Christ and to the Church. Let us entrust ourselves to the intercession of the Virgin Mary so that we 
may become living branches in the Church and to give witness to our faith in a coherent way - a coherence of 
life and thought, of life and faith - aware that all of us, according to our particular vocation, participates in the 
unique salvific mission of the Lord, Jesus Christ.         Zenit.org

Welcome my dearest brothers and sisters to the House of God. Welcome to the 8th Sunday in the Season of 
Pentecost and I pray that you are well and you have enjoyed your holidays.  
Having a break is an important part of your lives. Not only does it give your body the chance to rest and recover, 
it also allows you to do things that you enjoy. Breaks are also a good chance for you to reflect on your life and 
focus on the areas of weaknesses and strengths and try to improve on those areas that need attention.  
Being my follower is not all about praying and coming to Mass— that is a great and  most important part but it is 
only half of it. The other half, is about living a good Catholic life that reflects your prayer life and your Mass 
attendance. How can you do this? There are many ways this can be done: besides showing respect and love to 
your parents and brothers and sisters, it also involves you being good to your neighbour. This can be your friends 
at school or other friends that you may have. You can also be a hard worker at school trying to achieve to the 
best of your ability. Being lazy and not caring about your education goes against God and all the teachings that I 
have taught you. Our Heavenly Father has given each one of you a special talent and to waste this talent is a sin. 
Yes, I understand that not everyone is born a genius but what is important is that you try your best in everything. 
Even if you fail at the things you do, remember that practice makes perfect—effort is most important and when 
you trust in me and you work hard, you will achieve what you put your mind to.  So as the new school term is 
about to start, try to focus on one area you would like to improve. Refer to the activity below to help you.  
 

Love your brother Jesus. 

Activity 
 

Think about one area that you would like to improve (this doesn't have to be         
academic, it can be any area you like). In your journal, write down  what this area is.  
Once this is done, think of ways that you may improve this area. You may want to 

ask your parents or someone older to help you and to guide you, to make sure that 
you are on the right track. Write a prayer also asking for help.  

Children’s Corner  - “Trying your best” 

Article of the Week - On the Fruits of the Union With Christ   



Parish camera 

MaroniteCare community & youth centre planned giving target 

olol annual gala sponsors  

community business network page 

Interested in becoming part of our Newsletter  
Community Business Network Page? 

 

The Newsletter reaches over 1100 individuals a week through print and over  
2000 individuals online media.  

 

For $500 you can promote your business on our Business Network page for the whole month.  
 

For details email media@olol.org.au or 02 8898 1510 

Pledge Forms for your monthly Tax Deductible  
donation are available at the Church Doors.  

Fill in and return to one of the Priests, Committee Members or the 
Parish Office.  

For Enquiries: Contact Salwa Elias on 96892899 
Pledge Envelopes are also available  

in the Gift shop.  

Target 2000 Parishioners 
$5 ONLY a week 

Our Lady of Lebanon Parish Loans 
CYPC $4,969,174   Units $1,602,592   Property Nil - Fully Repaid 

370 Parishioners  
committed  

Thursday Night Adoration—Cutting a cake in celebration of the Feast of the Three Massabki Brothers 



Sunday 12 July: Eighth Sunday of Pentecost Feast of the 

Three Massabki Brothers - Raphael, Francis and Abdel 

Moati 

5:00pm   40 Day Najib Wahib Khoury Hanna from            

Hadath El Jebbeh  

Thursday 16 July Feast of Our Lady of Carmel 

Friday 17 July Feast of Saint Marina 

Sunday 19 July: 9th Sunday of Pentecost- Feast of Saint 

Charbel 

03:9am One year Arthur Sahyoun from Kfarfou 

11:00am  Mass for The living and departed of  Wadi 

Kannoubine in celebration of the Feast of Saint Marina  

5:00pm 40 Day Wahib Younan from Wadi Kannoubine 

 

FEAST DAYS, MEMORIALS & FUNERALS 

MaroniteCare Services  
Youth Services & Facilities 

Youth Drop in Recreation Room  &  
Library & Study Centre open 10am – 10pm 

 for Youth 18 & over. Under 18s only with adult supervision 
 

Homework Help for Students K-10 Tues 3:30pm - 6pm 
Bookings essential call Anthony Chidiac 0411 217 103 

Counselling Services (English/ Arabic) 
Nada Coorey-Psychologist provides confidential counselling to individuals 

and couples in her private consulting rooms. Her areas of specialisation 
include relationship difficulties, family/parenting and the treatment of 

Anxiety and Depression.  
Mobile: 0434 642 509 Phone: 8840-9475.  

 

MaroniteCare Counselling Service 
For young people 12-18 years and their families.  

Call Lina Ishac 0433 217 063  or  Anthony Chidiac 0411 217 103 
Email: counselling@maronitecare.org.au 

Family & Adult Events 

Blood Donation contact Myrna 0421677998 
Nursing Home Visit contact Therese 0431792205 

Youth Meeting Tuesday 7 July 8-9pm contact Connie 0411 830 349 

تموز: الأحد الثامن من زمن العنصرة عيد المسابكيين  21الأحد 
 الثلاثة: رفاييل ، فرنسيس وعبد المعطي 

 أربعون المرحوم نجيب وهيب خوري حنّا من حدث الجبة  0:55
 تموز: عيد ثوب سيدة الكرمل  21الخميس  

 تموز: عيد القديسة مارينا 21الجمعة 

 عيد القديس شربل –تموز: الأحد التاسع من زمن العنصرة  21الأحد 

 السنة للمرحوم آدم أرثر صهيون من كفرفو 5::1

قداس على نية أحياء وأموات وادي قنوبين بمناسبة عيد  22:55
 القديسة مارينا تقدمة الجمعية

 أربعون المرحوم وهيب يونان من وادي قنوبين 0:55
  
 

Women’s Well-being Office – Nelly—9689 2899 
Natural Fertility Services We offer evening appointments. 

 For further info., please contact Nelly Azize 0430 332 888  
Ladies Fitness & Wellbeing contact Abir 0410 122 999 

Children’s Playgroup  Tuesdays & Wednesdays  from 9:30am –11:30am  
Marriage Preparation Sessions book 8 months before wedding: 9642 0211 

OLOL St Vincent De Paul Conference call Kim Moussa 0424 658 190 

Respite for Carers  of People with Mental Health Issues 
Afife Sfeir  0449 902 314 Customer Service 1800 225 474.  

Seniors Events 

Dead Man Walking   
Wed 15 July – 8pm  A movie of redemption, showing that God 

can touch the hardest of hearts  
 

Confessing Sins to a Priest – What does the Bible Say?  
Wed 29 Jul – 8pm –  Led by Mons Shora Maree 

Family Brunches 
After 9.30am Sunday Masses 

 5 July 2015 16- August 2015 11 - October 2015  
6 December 2015 31 - January 2016  

Diocesan Notices 

“Loved you then. Love you still.” 
Renewal of marriage vows 

Sun 16th August at 9.30am Mass 
Organised by OLOL family committee 

 A Special recognition of couples  
celebrating 5,10,15,20,25…years of marriage in 2015 

              If you fall into this category SMS Juliette on 0403 133 502 
              Registrations close on Sun 26th July 2015 

Youth Events 

 قدّاسات الأسبوع
parish notice board 

from the community youth & pastoral centre 

 غذاء المسنين
من الساعة العاشرة الى الثالثة بعد الظهر  تموز ٣٢ الخميسنهار   

WYD2016 Pilgrimage to Poland Led by Mons Shora 
"Blessed are the merciful for they shall receive mercy" Mt 5:7 

Join us on a Pilgrimage to Poland for World Youth Day 2016 in Krakow, 
continuing on to Lourdes, Rome and The Holy Land.  
Departs 23 July to 20 August 2016 | 29 Days, $8,700 

Information night this Sunday night 5 July at 8:30pm in CYPC. 
Catholic Basics - a twenty one week course 

Mon 13 July at 7:30pm held in the CYPC. 
This course is suitable for people wanting a good overview of the faith, and 

for those wishing to convert. To register and for further info.  
Contact Fr Yuhanna Azize on 0435 764 824 or Salwa Elias on 0426 156 758 

Maronite Devotions and Sacraments 
Mondays from 13 July - 17 August held in the CYPC. 

Register at caec.org.au or by phoning 9646 9010.  
Cost: $95 to cover materials and marking of assignments.  

It is part of the Certificate of Maronite Studies.  
It deals with not only our sacraments, but also our devotions.  

2 Day Silent retreat  
Fri night 18- Sun afternoon 20 September  

Theme is “Wisdom” and led by Fr Yuhanna Azize and Mons Shora.  
Cost: $230 includes food/accommodation 

Book early to save disappointment. Contact Ray Bayssari 0431236934. 
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Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all  
eternity especially those we Pray for:  
 

 

(A) All departed souls, Fr Elias Ayoub, Antoun Azar, All the lost souls (B)    Raymond, Hanne & Charbel Bazouni, Soubhi & Sayde               
Bazouni and their children and grandchildren, Milia Bou Raidan (C) (D) (E) Matthew Essey, Tannous & Chmouni El Hessen, Youssef & 
Hani El Hessen and their children and grandchildren (F) (G) Colleen Madeline George, Helen George, Majid George, Youssef Sali m El 
Khoury Gebrael (H) Madeline & Paul Haddad and son Joseph Haddad, Anis Haddad, Maurice & Martha Jamil Haddad (I) Tansa & 
Souraya Ishac and their children and grandchildren (K) Naim & George Khattar (J) (L) Peter Lichaa and his wife Marie, Youssef  Lichaa, 
Simon & Hannah Licha, Boulous Loulach (M) Anthony Mamah Moses and Moses Family, Arthur (Otre) Moses, Elias Barbar Moussa, 
Boutros & Johra Moussa, John Toufic Merhi, Youssef & Ghousoun Maroun, Ghantous Jabbour Mikhael and his wife Jamile, Therese 
Melhem (N) Jamil, Badwi, Hasna & Yasmine Ndaira (O) (P) (Q) (R) Milia Bou Raidan, Jamil & Labibi Roumanus, Raymond & Etour      
Romanos and their son Joseph, Rouhana & Elaine Rahme, Raphael & Wajiha Rahme (S) Boutros Kozhaya Sassine, Joseph John Saad & 
his wife Marie, Souls in Purgatory (T) (W) Jamil &Barbara Wehbe, Nasr & Nayfeh Wehbe, Joseph Wehbe, Julia Wehbe, Karim Tannous 
Wehbe (Y) (Z)  

شرح البابا أن المجتمع يستفيد حين يشعر كل شخص وكل جماعة وكأنهم في المنزل ففي 
كنف العائلة الجميع من أولاد الى كبار في السن يشعرون وكأنهم في المنزل، فحتى ولو وقع 
أحدهم في مشكلة تقف العائلة كلها لمؤازرته، ويعتبرون مشاكله وكأنها مشاكلهم... والأمر 

عينه ألا يجب أن يتواجد في المجتمع؟ أوضح فرنسيس أن العلاقات في المجتمع وفي الحياة 
السياسية غالبًا ما تبنى على المواجهات وعلى هدف إلغاء الآخر، وتبيان النفس من خلال 
قمع إرادة الآخرين، فهل هذا ما يجب أن يتواجد في العائلة؟ في العائلة يعمل الجميع من أجل هدف موحد والكل يدعم الآخر 

 ويشاركه أفراحه وأتراحه وهذا هو معنى العائلة.
قابل البابا العائلة بالحياة السياسية والاجتماعية وتمنى لو أننا نستطيع أن نرى خصمنا أو جارنا كما نرى قريبنا في عائلتنا، 

وتساءل: "هل نحب مجتمعنا؟ هل نحب بلدنا؟" فلنحب كل ذلك بالأعمال لا بالكلام، ففي كل الحالات الحب يقود نحو التواصل 
لا نحو الإنعزال. هذا الشعور يمكنه أن يخلق أفعال صغيرة تقوي الروابط بين الأشخاص وتابع الأب الأقدس أنه لطالما تحدث 
 عن العائلة وأهميتها بأنها نواة المجتمع ففيها نجد أساسات المحبة والأخوة والاحترام المتبادل التي تترجم بالامتنان والتضامن.

من جهة أخرى أضاف فرنسيس أن الأهل يعلمون بأن أولادهم يتساوون بالمحبة ولكن حين يقرر أحدهم ألا يتشارك مع الآخرين 
مع حصل عليه بمجانية تقطع هذه السلسلة فمحبة الأهل تسمح للأولاد بتخطي أنانيتهم وبتعلم العيش مع الآخرين كما تعلمهم 
الصبر وفي المجتمع نرى أن المجانية ليست شيئًا مضافًا بل هي من الشروط الضرورية للعدالة، فما نملكه وما حصلنا عليه 
أعطي لنا لنضعه في خدمة الغير ومهمتنا أن نجعله يأتي بثمار طيبة ومن هنا نتخطى العدالة الاقتصادية التي تبنى على 

 البابا فرنسيس           التجارة نحو العدالة الاجتماعية التي تحافظ على حقوق الإنسان الأساسية.

إنّه الأحد الثامن من زمن العنصرة، وفيه نتأمّل بنصّين من الرسالة الى أهل روما، 
في نصّ الرسالة، يتكلّم مار بولس عن نتيجة الخلاص  .ومن إنجيل القدّيس متى

الذي حقّقه المسيح. وبما أننا مع المسيحّ خلقٌ جديد"، فالجديد عند مار بولس هو أن 
ننسى ما وراءنا وأن نتطلّع إلى ما هو أمامنا، أي نتحوّل من مستعبدين إلى أحرار، 

ومن أناس يعيشون للحياة الآنية إلى أناس يعيشون للحياة الأبدية... وهذا لا يكون إلا 
أما في نصّ الإنجيل، فيتكلّم الإنجيلي متى على أنّ اليهود بدأوا يقرّرون لهلاك يسوع،  .بوضع كوابح لإماتة الجسد ولإحياء الرّوح

يسوع الّذي شابهنا في كلّ شيء الّا الخطيئة...  يقول عنه متى الرسول بأنّه سوف يهلك. كيف؟ بالطبع جسدياً سيتألم ويصلب 
 .ويدفن ويموت بالجسد ولكنّه سيقوم بالروح

 .فلنتأمل، من خلال النصّين، في هذا التشابك بين موت الجسد وقيامة الروح

IN OUR PRAYERS 

 تدعونا الكنيسة اليوم 

 الحب يقود نحو التواصل لا نحو الإنعزال



من هو هذا الإله الذيّ لم ينظر لحظةً إلى الوراء ولم يُدِن أحداً، لم يحقد ولم ينتقم من كلّ  
الّذين نفّذوا أو حاولوا قتله؟! يسوعُ هُوَ! لقد غفر لهم وشفى مرضاهُم وحرّرهم من أثقال الخطايا 

المُهلِكةِ لنفوسهم، والمُشوِّهةِ لصورةِ الحبِّ فيهم. إنّه المخلِّص حقاً. بفيْض الحبّ والنور، 
" مُطلِقاً اياّهم إلى الحرّية الحقيقيّة،  رهم من قيود العبوديةِ لِفِكْرةِ "العين بالعين والسنُّ بالسنّْ حرَّ

 تلك التي لا نُدرِكها إلّا بالمسيح.
نبؤة أشعيا الّتي تحقّقت في يسوع: "هذا هو فتايَ الذيّ اخترته، سأفيض روحي عليه فيُعلن 

ح ، لرو للشعوب إرادتي" شهد بها متىّ الرسول بعد أن عايَنَ كلّ ما فعله يسوع، كما شهد قبله يوحنا المعمدان، الزاهد بالعالَم، بِوَحيٍ من ا
على ضفاف الأردن "هذا هو حمل الله" قبل أن يعلنه الآب للعالم: "هذا هو ابني الحبيب الذي عنه رضيت، فله اسمعوا"... ومشى التلاميذ 

 وراءه... وتبِعَتهُ الجموع...
 ق  هل مازلنا نسمع تلك الشهادات اليوم؟ هل آذان قلوبنا تقبل أن تسمع، أو ألسنتنا أن تشهد؟ إن هذا الصوت اللّطيف، الهادىء، هو كلمةَ ح

" إن جرسٍ  يرنّ في الساحات أو ينادي على السطوح. إنه في  عماق الأأبديّة، في الأمسِ واليوم وغداً. تَحيا في سرّ إيماننا، دون "صنجٍ  يرنّْ
ي يهمس، ويلامس الوجدان والقلب بلطف السماءِ وسلامها، كي يوقدَ في النّفس الرجاء ويُحْيي الإيمان الناعس فينا: "لايخاصم ولايصيح، وف

 (. وما زلنا نتساءل إن خَمَدَ ذلك الصوت!!!91الشوارع لا يسمع أحدٌ صوته..." )آ:
ن م مإن كناّ نؤمن أن "السماء والأرض تزولان وكلامَهُ لايزول"، يعني أنّه ينبغي لنا أن نؤمن بما قاله وأن ندعَهُ يتحقّق في العالم : فك

 طيّ  المَمالِك والملوك قد اندثر عن وجه الأرض؟ وكم من الحروب أبكَتِ الرّجال وأثْكَلَتِ الأمّهات ويتّمتِ البنين، ثمّ انتهت وأصبحت في
واليوم .. النسيان؟ كم امتلأتِ الساحات بالورود وتزيّنَتْ بالشرائط "الحمر والبيض" والأعلام لعيدٍ أو لفاتحٍ  أو لرئيسٍ  أو لشابٍ مُرتَحِل.
ناثرت مع  تابتلعتها الأياّم ولم يبقَ منها إلّا الذكرى والصوَر؟!... حتى الكوارث الكبرى والأحداث العالميّة لَمَعَت في حينها كوميضِ برقٍ ثمّ 

م معلنةً يو  الريح ولم يبقَ منها اليوم إلّا الصدى يُسمَع في آهةٍ مُتحسّرة أو ضحكةٍ تترنّح مع الأثير؟ كم من صرخةٍ تدوّي في أرجاءِ الدَار كل
ََ حياةٍ جديدةٍ سرعان ما تكبر، تفرح، تتألّمْ، تُحبّ، تناضل ثم تشيخ وتموت... إلى حفنةٍ من ترابٍ يضيع، حتى، مقرُّها مع الأ  ؟!يامولادةَ

نت كلّ ذلك سمعه ورآه الآب ومازال يفعل. إنّما تلك الرقرقة الناعمة في الكيان، تلك الكلمة اللطيفة كانت وما زالت وسوف تبقى تناديك وأ
لمُقيم في ح افي غمرَةِ أفراحِكَ وأتراحِكَ، طمأنينتك وقلقكَ، راحتك وأتعابك. إنّها باقية حيّة فيك، "لا تزول"، تزرع الأمل وتعزّز رجاءك بالمسي

بيتك. تلك الكلمة تذكّرك أن الله معك كي يقودك إلى الحقّ والخير، فتتصالح مع ذاتك، وتتجدّد حياتك ويكبر الحبّ فيك، فتفيض بنور 
يسوع. عندها تفهم أنّك أصبحتَ بذاتِك، صوته في العالم، فتُعلِن مجده من خلال حياتك اليوميّة وتعيش نبؤة أشعيا،عاملًا على مساندة 

أبيك وح النفوس الضعيفة، مُجَبّرًا القلوب المنكسرةِ والبائسة، "فلا تكسر قصبةً مرضوضة". وبدل أن "تُطفىء الشّعلة الذابلة" تنفخ فيها من ر 
 الّذي فيك، فيَتوهَّج الحبّ الّذي يخمد، مُشِعُا بنور الله في قلبِ العالم.

إستشهد الإخوة الثلاثة فرنسيس وعبد المعطي ورفائيل مسابكي الموارنة مع ثمانية فرنسيسكانيين، لأجل 
بَهم البابا بيوس  9681تموز  91إيمانهِم المسيحي في  في دير الآباء الفرنسيسكانيين في دمشق، وطوَّ
 .9198تشرين الأول  91الحادي عشر، في 

فرنسيس: أبٌ لثمانية أولاد وصاحب ثروة واسعة وشخصية قويّة. أحبَّهُ وقدَّرهُ الجميع، مسيحيون 
ومسلمون،لإستقامته وسخائه ونقاوة قلبه. تَعلق بصلاةِ الوردية واشترك في ثوب الكرمل إكراماً للعذراء 

 مريم. جاوز السبعين من العمر. من أقواله: الصلاة أهم من كسب المال.
عبد المعطي: أبٌ لخمسة أولاد. رجلُ إيمان، إمتاز بالتزامِه المسيحي وتقواه. صرف حياته في التدريس. 
كان يزور القربان المقدس يومياً ويصوم الأصوام المطلوبة.شدَّدَ على عبادة الله وعيش التضحية. قبل 

 استشهاده بساعاتٍ معدودة، جمعَ تلاميذه وشرح لهم أهمية نِعمة الإستشهاد وقوّى عزمَهم. ناهز عمره السبعين.
 رفائيل: لم يتزوج واغتنى بالله وبحبه له وللقريب. ثابر على غرار شقيقه على الصلاة والعبادة طوال حياته. ناهز عمره الخمسين.

جتمعوا  إستشهادهم: لما شعر المسيحيون الموارنة في دمشق أن بعض المتطرفين أرادوا قتلهم، إلتجأ عدد منهم إلى دير الفرنسيسكان وا 
 في الكنيسة يُصلّون. فدخل عليهم قومٌ من اللذين يُلاحقونهم وقتلوا ثمانية رهبان فرنسيسكان. ثم قالوا لفرنسيس الذي كان جاثياً أمام
خوتك وعيالك شرط أن تنكر إيمانك". أجابهم: "يستطيع الوالي أخذ مالي، أما  تمثال العذراء مريم: "أرسلنا الوالي لنخلصك أنت وا 

 إيماني فلا يقدر أحد أن ينزعه مني". وعاد إلى صلاتِه فقتلوه. ونال شقيقاه النصيب نفسه لأنهما رفضا، هما أيضاً، أن يُنكرا إيمانهم.
       فلتكن صلاتهم معنا. 

 علامة حياة وسعادة ورجاء

 الثلاثة"  الموارنة"الشهداء المسابكيين 



                                                        www.olol.org.au  ١١٢٢ تموز ٢١                                                   ٣٨عدد 

 الشهداء المسابكيين الموارنة الثلاثة 
 الأحد الثامن من زمن العنصرة 

“ساعة بقرب يسوع”  
كل نهار خميس   
 الساعة الثامنة مساءً 

لنسجد معاً للكلمة التي 
 صار جسداً 

 صلاة الأسبوع

 الرسالة الإنجيل

يسِيُّونَ فَتَشَاوَرُوا عَلى يَسُوعَ لِيُههْهلِهكُهوه. وعَهلِهمَ  خَرَجَ الفَرِّ
يَسُوعُ بِالَأمْرِ فهَانْصَهرَفَ مِهنْ هُهنَهاك. وتهَبهِعَههُ كَهثهِيهرُونَ 
فَشَفَاهُم جَمِيعًا، وحَذَّرَهُم مِنْ أَنْ يُشْهِرُوه، لِيَتِمَّ مَا قِيْلَ 
بِالهنَّهبهِيِّ آشَهعهيها: "هُهوَذَا فهَتهَايَ الَّهذي اخْهتهَرْتهُهُ، حَهبهِيهبهِي 
الَّذي رَضِيَتْ بِهِ نَفْسِي. سَأَجْعَلُ رُوحي عَلَيْهِ فَيُهبَهشِّهرُ 
الُأمَمَ بِالهحَقّ. لهَنْ يُهمَهاحِهكَ ولهَنْ يَصهيهح، ولهَنْ يَسْهمَهعَ 
أَحَههدٌ صَههوْتهَههُ فههي السَّههاحَههات. قَصَههبَههةً مَههرْضُههوضَههةً لهَهنْ 
ههنَههةً لهَهنْ يُههطْههفِهه ، إِلههى أَنْ يَصِههلَ  يَههكْههسِههر، وفهَهتهِهيههلهَهةً مُههدَخِّ

 بِالهحَقِّ إِلى النَّصْر. وبِاسْمِهِ تَجْعَلُ الُأمَمُ رَجَاءَها".
 ١٢ - ٢١:      ٢١متى 

إِذًا فلَا حُكْمَ  بِالْهَلاكِ بَعْدَ الآنَ على الَّذينَ هُم في الهمَسِيحِ 
يَسُههوعلأ لَأنَّ شَههرِيههعَههةَ رُوحِ الهههحههيَههاةِ فههي الهههمَههسِههيههحِ يَسُههوع، قهَهدْ 
رَتْني مِنْ شَريعَةِ الهخَطِيئَةِ والهمَوت. فإِنَّ مَا عَجِزَتْ عَنْهُ  حَرَّ
الشَّرِيعَة، وقَد أَضْعَفَهَا الهجَسَد، أَنْجَزَهُ الله، حينَ أَرْسَهلَ ابْهنَههُ 
في جَسَدٍ يُشْبِهُ جَسَدَ الهخَطِيئَة، تَكْفيرًا لِلخَطِيئَة، فقَضَى فهي 
الهجَسَدِ عَلى الهخَطِيئَهة، لِهكَهي يَهتهِمَّ بهِرُّ الشَّهرِيهعَهةِ فهيهنَها، نَهحْهنُ 
وحلأ  السَّالِكينَ لا بِحَسَبِ الِإنْسَانِ الههجَهسَهدِيِّ بَهلْ بهِحَهسَهبِ الهرُّ
لَأنَّ السَّالِكِينَ بِحَسَبِ الِإنْسَهانِ الههجَهسَهدِيّ، يَهرْغَهبُهونَ فهي مَها 
وحِ يَهرْغَهبُهونَ فهي مَها هُهوَ  هُوَ لِلجَسَد، والسَّالِكينَ بهِحَهسَهبِ الهرُّ
وحِ فَحَيَهاةٌ وَسَهلام.  ا رَغْبَةُ الرُّ وح. فرَغْبَةُ الهجَسَدِ مَوْت، أَمَّ لِلرُّ
لذَلِكَ فَرَغْبَةُ الِإنْسَانِ الهجَسَدِيِّ عَدَاوَةٌ لله، لَأنَّهههَا لا تهَخْهضَهعُ  
ههالِههكههيههنَ بهِهحَههسَههبِ  نَّ السَّ لِشَههريههعَههةِ الِله ولا تَسْههتهَهطههيههعُ ذلِههكَ. واِ 
ها أَنْهتهُم  الِإنْسَانِ الهجَسَدِيّ، لا يَسْتَطيعُونَ أَنْ يُهرْضُهوا الله. أَمَّ
فَلَسْتُم أُنَاسًا جَسَدِييِّنَ بَهلْ رُوحِهيُّهون، إِنْ كَهانَ حهقوها رُوحُ الِله 
سَاكِنًا فيكُم. وَلهَكِهنْ مَهنْ لهَيْهسَ لهَهُ رُوحُ الههمَهسِهيهح، لهَيْهسَ هُهوَ 
ا إِذَا كَانَ الهمَسِيحُ فيكُم، فَبِرَغْمِ أَنَّ الهجَسَدَ مَهيْهتٌ  لِلمَسِيح. أَمَّ
ذَا كَهانَ  وحُ حيَاةٌ لهَكُهم بهِفهَضْهلِ الهبهِرّ. واِ  بِسَبَبِ الهخَطِيئَة، فَالرُّ
رُوحُ الِله الَّذي أَقهَامَ يَسُهوعَ مِهنْ بَهيهنِ الَأمْهواتِ سَهاكِهنًها فهيهكُهم، 
فالَّذي أَقَامَ الهمَسِيحَ مِنْ بَيْنِ الَأمْوَاتِ يُحْيي أَيْضًا أَجْسَهادَكُهمُ 

 ٢٢ - ٢:  ٨روما الهمَائِتَةَ بِرُوحِهِ السَّاكِنِ فِيكُم.     

 قراءات الأحد القادم
 

 أحد التاسع من زمن العنصرة
 عيد القديس شربل

  
  ٣٣ - ٨٢١٨روم 
  ١٣ - ٢٣٣ ٢٣متى 
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 هاريس بارك -سيدة لبنان المارونية  كاتدرائية

 رعيّتك من  الخبر السار  

"موضوع المحبّة 
 اثنان: 

                                                   الله والقريب."

 الطوباوي ابونا يعقوب

يا ربّ، نشكرك على شريعة الروح التي انتصرت  من أقوالهم
على شريعة الجسد وأضحت جسداً ودماً نتناوله، 

فينبض في قلوبنا وضمائرنا ويبكتنا على فعل 
نشكرك لأنك تعتبرنا من خاصتك، وبروحك  .الخير

نشكرك لأنك رسمت  .ستحيي أجسادنا الفانية
السبيل أمامنا، وعرفتنا أنّنا نستطيع الوصول إلى 

 .النصر بالحق والوداعة والصمت
نشكرك لأنك إلهٌ قديرٌ قويٌ يعرف متى ينسحب 

 .ومتى يشفي ومتى يبشر
نشكرك أيها الأب والإبن والروح القدس 

لى الأبد، أمين  .من الآن وا 
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